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PROTOKÓŁ NR XI/2019 

z XI zwyczajnej sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego 

kadencji 2018-2023 

14 października 2019 roku, godz. 1100 

 

Sala Kolumnowa Sejmiku Województwa Lubuskiego 

Urzędu Marszałkowskiego Województwa Lubuskiego w Zielonej Górze 

 

 

 

Punkt 1. 

Otwarcie obrad XI zwyczajnej sesji Sejmiku.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Szanowni Państwo, 

otwieram XI zwyczajną sesję Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2018-2023.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak wita radnych i zaproszonych 

gości.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Szanowni Państwo, 

informuję, iż na podstawie art. 21 ust. 1a ustawy o samorządzie województwa - obrady sejmiku 

województwa są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Nagranie obrad jest udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej 

samorządu województwa. Szanowni Państwo, bardzo chciałabym pogratulować tym wszystkim, którzy 

byli kandydatami do Sejmu i Senatu Rzeczpospolitej. Bardzo serdecznie dziękuję i gratuluję 

mieszkańcom województwa lubuskiego, dziękując im za ogromne zaangażowanie i bardzo dużą 

frekwencję. Myślę, że naszym mieszkańcom należą się brawa. Bardzo proszę, Pan Radny Kołodziej 

chciał zabrać głos. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Zbigniew Jan Kołodziej: Pani Przewodnicząca, Pani Marszałek, 

Wysoka Rado, w imieniu Klubu Polskiego Stronnictwa Ludowego Sejmiku Województwa Lubuskiego 
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chcieliśmy złożyć na ręce koleżanki – Prezes Jolanty Fedak gratulacje za osiągnięty wyniku w wyborach 

do Sejmu Rzeczpospolitej Polskiej. Jeżeli możemy prosić Panią Prezes do nas, chcielibyśmy 

pogratulować sukcesu. 

 

Złożenie gratulacji. 

 

Jolanta Fedak (Prezes lubuskich struktur PSL): Bardzo serdecznie dziękuję, ale ten sukces był także 

możliwy dzięki Radnym Województwa Lubuskiego, którzy startowali na naszej liście. My zawsze mamy 

zbiorowe sukcesy. Serdeczne dzięki drodzy przyjaciele.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Szanowni Państwo, całkiem 

niedawno odbyła się uroczystość z okazji piętnastolecia wstąpienia Polski do Unii Europejskiej, 

chciałabym poprosić Panią Marszałek Elżbietę Annę Polak o wręczenie nagrody Panu Prezydentowi 

Januszowi Kubickiemu.  

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Anna Polak wraz z Przewodniczącą Sejmiku 

Województwa Lubuskiego Wioletą Haręźlak wręczają dyplomy i składają gratulacje.  

 

Prezydent Miasta Zielona Góra Janusz Kubicki: Szanowni Państwo, chciałbym serdecznie 

podziękować za te nagrody, które są przyznane dla mieszkańców Zielonej Góry, bo tak naprawdę to dla 

nich jest ta nagroda. Cieszę się, że udaje się nam wszystkim razem tworzyć Zieloną Górę  

i województwo lubuskie takie, które jest coraz ładniejsze, coraz piękniejsze i spełnia oczekiwania 

mieszkańców. Nie jest to proste, nie jest to łatwe, ale my tutaj w lubuskim potrafimy dość często 

wznieść się ponad podziały i wspólnie razem rozwiązywać problemy tego województwa, co jest dla 

mnie bardzo cenne, więc w imieniu mieszkańców Zielonej Góry bardzo dziękuję za te nagrody.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Szanowni Państwo, Sejmik 

Województwa Lubuskiego przyznał Odznakę Honorową za Zasługi dla Województwa Lubuskiego Pani 

Jadwidze Błoch. Dzisiaj mamy zaszczyt wręczyć to odznaczenie. Proszę Pana Mirosława 

Marcinkiewicza – Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego o wygłoszenie krótkiej 

laudacji. 
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Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz odczytuje laudację 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak i Marszałek Województwa 

Lubuskiego Elżbieta Anna Polak wręczają „Odznakę Honorową za Zasługi dla Województwa 

Lubuskiego”. 

 

Laudacja stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Prezes Lubuskiej Regionalnej Organizacji Turystycznej Jadwiga Błoch: Dziękuję za to piękne 

uhonorowanie mojej osoby, to dla mnie dużo znaczy, w ten piękny jesienny dzień, właściwie  

w przeddzień moich imienin i 15-lecia Lubuskiej Regionalnej Organizacji Turystycznej. Jeszcze raz 

bardzo ślicznie dziękuję. Wszystkich Państwa zapraszam na V Lubuski Sejmik Turystyczny  

14 listopada. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Jeszcze raz serdecznie 

gratulujemy. Szanowni Państwo, dzisiejsza sesja odbywa się w szczególnym dniu – w Dniu Edukacji 

Narodowej, dlatego chciałabym złożyć wszystkich nauczycielom, wychowawcom i pracownikom oświaty 

najserdeczniejsze życzenia radości, cierpliwości, serca do pracy i satysfakcji z jej efektów. Życzę 

Państwu, aby wasza praca była nieustającą pasją i wyzwaniem. Niech trud w nią włożony przyniesie 

wspaniałe owoce i zostanie doceniony. Mam przyjemność poinformować, że z okazji Dnia Edukacji 

Narodowej Zarząd Województwa Lubuskiego przyznał nagrody dla dyrektorów i nauczycieli jednostek 

oświatowych, prowadzonych przez województwo lubuskie. Nagrody przyznawane są corocznie  

za szczególne oraz wybitne osiągnięcia w realizacji zadań statutowych jednostek oraz osiągnięcia 

dydaktyczno-wychowawcze i opiekuńcze w pracy zawodowej. Dzisiaj mamy zaszczyt je wręczyć. 

Proszę Pana Mirosława Marcinkiewicza – Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego  

o wyczytanie nagrodzonych osób.  

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz odczytuje listę osób 

nagrodzonych.  

Lista osób nagrodzonych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Anna Polak wraz z Wicemarszałkiem Województwa 

Lubuskiego Łukaszem Poryckim i Przewodniczącą Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioletą Haręźlak 

wręczają nagrody i składają gratulacje.  
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Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Jeszcze raz gratulujemy 

nagrodzonym nauczycielom, dyrektorom. Natomiast Szanowni Państwo, proszę też pamiętać,  

że w gronie radnych mamy nauczycieli, których proszę o wystąpienie: Panią Annę Chinalską, Panią 

Marię Jaworską, Panią Aleksandrę Mrozek i Pana Zbigniewa Kościka.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak i Marszałek Województwa 

Lubuskiego Elżbieta Anna Polak składają radnym gratulacje oraz życzenia i wręczają kwiaty.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Brawo dla naszych radnych 

nauczycieli.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Aleksandra Mrozek: Jeżeli można Pani Przewodnicząca,  

to jednym zdaniem, chciałam bardzo serdecznie podziękować za bardzo piękne życzenia.  

Za podkreślenie tego, że wśród radnych jest sporo nauczycieli, a przy okazji w imieniu Komisji Edukacji, 

Kultury, Sportu i Turystyki bardzo serdecznie gratuluję nauczycielom dzisiaj nagrodzonym. Życzę 

samych sukcesów i bardzo gratuluję z tego miejsca Pani Prezes Lubuskiej Regionalnej Organizacji 

Turystycznej. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękujemy. Szanowni 

Państwo, na podstawie listy obecności stwierdzam, że na stan 30 Radnych Województwa Lubuskiego 

na sesji obecnych jest 28 radnych, wobec czego Sejmik władny jest do podejmowania prawomocnych 

uchwał. Jednocześnie informuję, że protokół z X sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego został 

umieszczony na serwerze dla radnych, a podczas dzisiejszej sesji jest wyłożony na stoliku Biura 

Sejmiku. Protokół przyjmiemy w końcowej części obrad sesji. Szanowni Państwo, w czasie przerwy 

przed punktem 17 odbędą się posiedzenia komisji, kolejno po sobie: Rolnictwa i Ochrony Środowiska - 

sala 108, Współpracy Zagranicznej i Promocji Województwa - sala 108. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Punkt 2. 

Przyjęcie porządku obrad sesji.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Szanowni Państwo, 

przystępujemy do uchwalenia porządku obrad XI sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. Panie  

i Panowie Radni, otrzymaliście Państwo zaproszenie na sesję wraz z porządkiem obrad. Na wniosek 

Zarządu Województwa Lubuskiego, proponuję rozszerzenie porządku obrad o punkt 17a – Podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie zmian  

w ustanowionych w latach 2015-2019 obszarach chronionego krajobrazu i parkach krajobrazowych 

położonych w granicach województwa lubuskiego – druk nr 183/19. Szanowni Państwo, na wniosek 

Przewodniczącej Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Pani Anny Synowiec, proponuję rozszerzenie 

porządku obrad o punkt 21a – Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej przez 

CASUS NOSTER Kancelarię Radcy Prawnego Konrada Cezarego Łakomego w sprawie wprowadzenia 

Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów – druk nr 184/19. Szanowni Państwo, na wniosek Kapituły 

„Honorowego Obywatela Województwa Lubuskiego” oraz „Odznaki Honorowej za Zasługi dla 

Województwa Lubuskiego” proponuję rozszerzenie porządku obrad o: punkt 21b – Podjęcie uchwały  

w sprawie nadania Adamowi Bagińskiemu tytułu „Honorowego Obywatela Województwa Lubuskiego” – 

druk nr 185/19, punkt 21c – Podjęcie uchwały w sprawie nadania „Odznak Honorowych za Zasługi dla 

Województwa Lubuskiego” – druk nr 186/19. Materiały i projekty uchwał będące przedmiotem 

dzisiejszej sesji dostępne są na serwerze dla Państwa Radnych. Czy mają Państwo pytania, uwagi  

do proponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji? Ponieważ nie wnoszą Państwo uwag, poddaję 

pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 17a – Podjęcie uchwały  

w sprawie przyjęcia stanowiska Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie zmian w ustanowionych 

w latach 2015-2019 obszarach chronionego krajobrazu i parkach krajobrazowych położonych  

w granicach województwa lubuskiego – druk nr 183/19. Kto z Państwa Radnych jest za rozszerzeniem 

porządku obrad o punkt 17a, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk.  

25 radnych za, 0 przeciw, 1 wstrzymał się od głosu. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 17a.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 21a – Podjęcie uchwały 

w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej przez CASUS NOSTER Kancelarię Radcy Prawnego 
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Konrada Cezarego Łakomego w sprawie wprowadzenia Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów – 

druk nr 184/19. Kto z Państwa Radnych jest za rozszerzeniem porządku obrad o punkt 21a, proszę 

nacisnąć przycisk i podnieść rękę. Kto jest przeciw, proszę nacisnąć przycisk i podnieść rękę. Kto się 

wstrzymał, proszę nacisnąć przycisk i podnieść rękę.  

27 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 21a.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 21b – Podjęcie uchwały 

w sprawie nadania Adamowi Bagińskiemu tytułu „Honorowego Obywatela Województwa Lubuskiego” – 

druk nr 185/19. Kto z Państwa Radnych jest za rozszerzeniem porządku obrad o punkt 21b, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk.  

26 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 21b.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 21c – Podjęcie uchwały 

w sprawie nadania „Odznak Honorowych za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 186/19. 

Kto z Państwa Radnych jest za rozszerzeniem porządku obrad o punkt 21c, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk.  

27 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 21c.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Porządek obrad dzisiejszej sesji Sejmiku wraz z przegłosowanymi zmianami, poddaję pod głosowanie. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem porządku obrad wraz z przegłosowanymi zmianami, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk.  

27 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji wraz z przegłosowanymi 

zmianami został przyjęty. 
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Wynik głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Rozszerzony porządek obrad stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Punkt 3. 

Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Szanowni Państwo,  

w okresie międzysesyjnym do Biura Sejmiku wpłynęły: dnia 10 września zapytanie Pani Beaty 

Katarzyny Kulczyckiej – Radnej Województwa Lubuskiego w sprawie stanu monitorowania przez 

województwo, Zarząd Województwa prac związanych z realizacją zadań inwestycyjnych na rzece Odrze 

– odcinku swobodnie płynącym, dla których zobowiązanie przyjęła strona rządowa w Kontrakcie 

Terytorialnym z 2014 r. – odpowiedzi udzielono. Dnia 19 września interpelacja Pani Anny Chinalskiej – 

Radnej Województwa Lubuskiego w sprawie umieszczenia w budżecie GDDKiA na rok 2020 środków 

na realizację inwestycji służących poprawie bezpieczeństwa na drodze krajowej nr 32  

w miejscowościach Pław i Łagów. Dnia 4 października interpelacja i zapytanie Pana Edwarda Jana 

Fedko – Radnego Województwa Lubuskiego w sprawie: pilnego wykoszenia i konserwacji rowu 

Łochowska Struga w miejscowości Kalsk, gmina Sulechów oraz wykorzystania rezerwy wykonywania  

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego – Lubuskie 2020. Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos? Pani Małgorzata Paluch-Sławińska.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Beata Paluch-Słowińska: Szanowna Pani Marszałek, 

Szanowni Radni, zwracam się z prośbą o zamontowanie oświetlenia w pasie drogi wojewódzkiej nr 297 

w miejscowości Stypułów od wjazdu ze strony Kożuchowa. Kilka lat temu droga ta została 

wyremontowana, jednakże oświetlenie nie zostało zamontowane na całości przebiegu drogi w tej 

miejscowości. Wjeżdżając od strony Kożuchowa napotykamy od razu na łuk drogi, co stanowi pewne 

niebezpieczeństwo. Doświetlenie drogi na tym odcinku wpłynie na podniesienie bezpieczeństwa jazdy, 

szczególnie w porze nocnej, gdzie komfort jazdy jest obniżony. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję bardzo. Czy ktoś  

z Państwa Radnych? Pani Aleksandra Mrozek. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Aleksandra Mrozek: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, 

mam tutaj sporą korespondencję, która dotyczy podważanej decyzji, wydanej przez Wojewódzki 
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Ośrodek Ruchu Drogowego w Zielonej Górze. W tym temacie były składane dwie interpelacje poselskie, 

odpowiedź z Ministerstwa Infrastruktury też nie zadowoliła zainteresowanej. I ja mam teraz pytanie, czy 

oprócz tej korespondencji miało miejsce spotkanie i wyjaśnienie tego sporu, którego nie rozstrzyga 

Ministerstwo Infrastruktury do końca, a też odpowiedzi, które otrzymuje zainteresowana  

są odpowiedziami z urzędu marszałkowskiego, które w żaden sposób jej nie satysfakcjonują. Pytanie, 

co dalej z tym tematem, czy urząd marszałkowski podejmie jeszcze próbę rozwiązania tego problemu, 

czy ta Pani, jak twierdzi, będzie musiała wystąpić na drogę sądową. To jest jedno pytanie,  

ta dokumentacja jest obszerna, dysponuje ją. Drugie moje pytanie dotyczy takiej możliwości, czy jeżeli 

korzystamy z reklamy wielkopowierzchniowej, czy nie możemy tej reklamy dedykować takiemu 

edukacyjnemu przesłaniu, a mianowicie: mamy ogromny problem od 10 lat, związany z pojawieniem się 

na rynku i inwazją elektrycznych papierosów, czy nie można by adresować w formie różnej przestrogi 

właśnie tej epidemii, która nam dziś grozi. I jeszcze jedno pytanie, czy nie można by w ramach reklamy 

wielkopowierzchniowej adresować do młodych ludzi takiego przesłania, że konieczne nam jest 

kształcenie tzw. miękkich kompetencji, dlatego, że za chwilę tzw. sztuczna inteligencja wyprze z rynku 

pracy miliony i na pewno będzie to też dotyczyło młodych ludzi u nas w województwie. W związku z tym 

pytanie, czy nie moglibyśmy takiej kampanii edukacyjnej w formie reklamy wielkopowierzchniowej 

poprowadzić do młodych ludzi. Dziękuję.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję bardzo, czy  

są jeszcze pytania? Pan Kazimierz Łatwiński, bardzo proszę. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Łatwiński: Pani Przewodnicząca, Wysoki Sejmiku, 

Szanowni Państwo, uprzejmie proszę o informację w zakresie wprowadzenia, bądź poprawy 

skomunikowania pociągów przewozów regionalnych z pociągami PKP Intercity, jadących ze stacji 

Gorzów Wlkp. oraz ze stacji Zielona Góra. Pasażerowie oczekują skomunikowań na stacjach: Rzepin, 

Krzyż oraz Zbąszynek m.in. z pociągami takimi jak: Uznam, Barbakan, Osterwa. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję bardzo, Pani 

Małgorzata Gośniowska-Kola, bardzo proszę.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Szanowna Pani 

Przewodnicząca, Pani Marszałek, Szanowni Państwo Radni, mam dwie interpelacje. Zwracam się  

z prośbą, oczywiście na piśmie to złożę, o uzupełnienie i namalowanie znaków poziomych na drodze 
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wojewódzkiej nr 278 między miejscowościami Wygnańczyce a Stare Strącze, jest to droga wojewódzka. 

Brak tego oznakowania zagraża bezpieczeństwu, w ostatnim czasie doszło tam do kilku bardzo 

poważnych kolizji z udziałem samochodów osobowych. I druga interpelacja jest związana z wpisaniem 

do Strategii Rozwoju Województwa Lubuskiego sprawy związanej z fatalnym stanem, jeżeli chodzi  

o stopień skanalizowania gmin województwa lubuskiego. Zarząd ma narzędzia, programy, wobec tego 

proszę, żeby uwzględnił tak podstawową sprawę, jak kanalizacja gmin województwa. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję bardzo, czy ktoś  

z Państwa Radnych jeszcze? Dziękuję. 

 

Interpelacje i zapytania złożone na piśmie stanowią załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Punkt 4. 

Informacja na temat bieżącej pracy Zarządu Województwa Lubuskiego.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Proszę o zabranie głosu 

Panią Elżbietę Annę Polak – Marszałka Województwa Lubuskiego. 

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Anna Polak: Pani Przewodnicząca, Dostojni Radni, 

Szanowni Goście, przede wszystkim chciałabym pogratulować zwycięskiemu PiS-owi, zwycięstwa  

w wyborach, również w regionie lubuskim, dobrze spałam, bo wieczorem to wygrała Koalicja 

Obywatelska, ale dzisiaj ogłoszone wyniki są pewne, także gratuluję. Gratuluję wszystkim uczestnikom 

wyborów wspaniałego zaangażowanie, wielkiej pracy obywatelskiej. Pani Prezes Polskiego Stronnictwa 

Ludowego gratuluję znakomitego wyniku wyborczego, naszego koalicjanta i wszystkim, którzy brali 

udział w wyborach nie bezpośrednio, ale również tym, którzy wspomagali, bo wiem, że radni wszyscy 

też byliśmy zaangażowani. Proszę Państwa, ponieważ na sali są jeszcze nauczyciele chciałabym 

również przyłączyć się do życzeń. Życzę wszystkim nauczycielom w regionie lubuskim nieustającej 

pasji. Konsekwentnej pracy, bo przecież doskonale wiemy jak ważna jest edukacja, przyszłość nie tylko 

Lubuszan, Polaków jest w rękach nauczycieli tak naprawdę. Postaram się szybko, bo dzisiaj zdaję sobie 

sprawę, że niewiele osób będzie mnie słuchało, wszyscy żyjemy wyborami, ale o tych najważniejszych 

chociaż sprawach naszego samorządu wojewódzkiego postaram się Państwa w skrótowych 

informacjach poinformować. W okresie międzysesyjnym odbyło się 6 posiedzeń, przyjęliśmy 91 uchwał, 

114 wniosków, bardzo duży konkurs ogłosiliśmy dla dużych, małych, mikro, średnich firm z alokacją  



10 

 

20 mln zł, więc proszę również poinformować, przekazać prowadzącym firmy o tym, że głównie  

w zakresie inteligentnych specjalizacji wybranych przez region i innowacji jest wciąż duże 

dofinansowanie – 20 mln. Dla ZIT-u Gorzów – alokacja 2,5 mln na rozwój obszarów 

zmarginalizowanych. Zostały również rozstrzygnięte różne konkursy, m. in. na promocję produktów 

regionalnych, dofinansowanie 815 tys. ZIT Gorzów w zakresie ograniczenia niskiej emisji – alokacja  

5 mln. Rozstrzygnięte konkursy dalej to: promocja gospodarcza o zasięgu krajowym, 

międzynarodowym, współfinansowanie targów turystycznych – wartość projektu 1,2 mln, 

dofinansowanie – 1 mln 170 tys. I w zakresie dróg, to co Państwa najbardziej interesuje, rozbudowa 

drogi w miejscowości Chociule, dofinansowanie 7,1 mln, dla Zarządu Dróg Wojewódzkich – 

dofinansowanie własnego projektu również nr 276 droga w miejscowości Chociule. I rozwój sektora 

małych, średnich przedsiębiorstw – wsparcie dotacyjne dla 9 projektów kwotą 18 mln zł. Departament 

Europejskiego Funduszu Społecznego – wyrównywanie dysproporcji w kształceniu, Zarząd przyjął 

uchwałę i wezwał do złożenia wniosku przez departament nasz edukacyjny i to są właśnie te stypendia, 

o których wcześniej mówiliśmy, ustalając regulamin. Program stypendialny w wysokości 2 mln 600 tys. 

przewiduje dofinansowanie dla 260 stypendystów, mówię w szczegółach również z uwagi na ten dzień 

edukacji. 100 dla uczniów szkół podstawowych, a 160 dla uczniów szkół średnich. I wysokość 

stypendiów miesięcznie będzie wynosiła 600 zł dla uczniów szkół podstawowych, a 800 zł dla uczniów 

szkół średnich. Również w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego – dofinansowanie dla 

projektu Gorzów w ramach ZIT-u – 201 tys., też na dysproporcję w kształceniu i kolejne wyrównywanie 

dysproporcji w jakości kształcenia na poziomie ogólnym oraz dostosowanie oferty edukacyjnej  

do potrzeb uczniów o specjalnych potrzebach edukacyjnych i zdrowotnych. Na programy aktywnej 

integracji przeznaczyliśmy 2 mln 400 tys. dla powiatów: żagańskiego, sulęcińskiego, strzelecko-

drezdeneckiego. I usługi rozwojowe dla małych, średnich przedsiębiorstw – lubuskie bony szkoleniowe 

w subregionie gorzowskim o wartości 14 mln 900 w ramach regrantingu. Beneficjentem projektu jest 

Zachodnia Izba Przemysłowo-Handlowa w Gorzowie. W zakresie zarządzania Regionalnym 

Programem Operacyjnym Zarząd wyraził zgodę na podpisanie listu intencyjnego pomiędzy Marszałkiem 

Województwa Lubuskiego a Ministerstwem Inwestycji i Rozwoju w zakresie partnerstwa publiczno-

prywatnego. Jest też akceptacja na „Aktywizację zawodową osób zwolnionych lub przewidzianych  

do zwolnienia” w działaniu 6.7 „Profilaktyka i rehabilitacja zdrowotna dla osób zagrożonych ubóstwem  

i wykluczeniem społecznym”. I ogłoszenie dodatkowego naboru wniosków w zakresie promocji regionu, 

umiędzynarodowienia małych, średnich firm z alokacją 2,5 mln, nabór do 6 grudnia. Ogłoszenie 

dodatkowego naboru wniosków na rozwój sektora małych, średnich firm z alokacją 24 mln, termin 

naboru do 23 grudnia. W zakresie Departamentu Infrastruktury Społecznej Zarząd wyraził zgodę  
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na przystąpienie do konkursu na Usługi społeczne – kwota 125 tys. Zgoda również na przystąpienie  

do konkursu Usługi społeczne oraz zabezpieczenie wkładu własnego dla naszych jednostek, 

zabezpieczyliśmy kwotę 175 tys. I na wsparcie w tym roku Ochotniczych Straży Pożarnych, mamy 

kwotę 300 tys. zł. Maksymalne dofinansowanie jednego projektu może wynieść 10 tys. Zgoda  

na udzielenie dofinansowania, a to będzie przedmiotem dzisiejszej sesji, Uniwersytetu Zielonogórskiego 

– Wydziałowi Nauk Biologicznych na wsparcie procesu dydaktycznego w IV Liceum Ogólnokształcącym 

– w tym roku 43 tys., w okresie następnych trzech lat 281 tys. Zmiany w budżecie w dzisiejszej sesji też 

są w związku z tym skutkiem decyzji Zarządu. Departament Infrastruktury Społecznej również 

przedstawił Zarządowi projekt uchwały dotyczący Rewitalizacji promocji polskiego odcinka 

międzynarodowej drogi wodnej E70 Odra-Warta-Noteć-Kanał Bydgoski-Brda-Wisła-Nogat-Szkarpawa-

Zalew Wiślany na terenie województwa lubuskiego. Departament Rolnictwa, Zasobów Naturalnych, 

Rybactwa i Rozwoju Wsi – Zarząd przyjął zasady i tryb postępowania w zakresie dysponowania 

środkami budżetu województwa, związanymi z wyłączaniem gruntów rolnych z produkcji rolniczej, 

została też powołana komisja, której zadaniem jest opiniowanie wniosków o przyznanie środków 

finansowych. W zakresie zdrowia – zabezpieczyliśmy środki w wysokości 396 tys. w tegorocznym 

jeszcze budżecie na wypłatę świadczeń stypendialnych dla studentów na kierunku pielęgniarskim  

i położnictwie. Ogłoszony też został nabór na przyznanie stypendiów dla studentów kierunku 

lekarskiego, nabór potrwa do 31 października. Zarząd również wyraził zgodę na rozpoczęcie prac 

kierunkowych w zakresie kolejnego programu prozdrowotnego wojewódzkiego w zakresie szczepień 

przeciw wirusowi HPV. Prace postępują. Z ważnych wydarzeń – 8 września – XXI Lubuskie Święto 

Plonów w Krzeszycach. Dziękuję gospodarzom za bardzo duże zaangażowanie, wyjątkowe 

zaangażowanie w Krzeszycach w organizację. Szpital w Gorzowie przystąpił do realizacji inwestycji 

kolejnej. Radioterapia już pracuje, czas teraz na rozbudowę radioterapii i rozpoczęła się ta inwestycja  

w zakresie budowy budynku z oddziałem Intensywnej Terapii oraz Kliniki Hematologii Uniwersytetu 

Zielonogórskiego, jest to oddział kliniczny i Banku Komórek Macierzystych. Zielona Góra, region lubuski 

– byliśmy gospodarzem VIII Forum Regionów Polski i Chorwacji. Odbył się też Lubuski Sejmik Seniorów 

II kadencji. Debata rolna – 20 września. Kolejne winobranie – na naszej samorządowej winnicy 

zgromadziło tłumy w Zaborze. I mamy już wiechę, stan surowy zamknięty – Centrum Zdrowia Matki  

i Dziecka. Prowadzimy też lekcje obywatelskie w szkołach, które wygrały w konkursach na tzw. szkoły 

europejskie. Mosty ważne dla regionu lubuskiego – będzie budowa kolejnego mostu na Odrze  

w Pomorsku. Jest już promesa na przygotowanie dokumentacji, odbyło się takie spotkanie w Gorzowie 

z udziałem ministra. Odbył się też XI Lubuski Kongres Kobiet z okazji 30-lecia wolnej Polski. Też  

za nami „okrągłe stoły” w kolejnych obszarach, również w zakresie równego traktowania kobiet  
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i mężczyzn. Lubuskie pociągi wjadą do Niemiec, zgodnie z umową przedsądową Pesa Bydgoszcz 

wywiązała się z zobowiązania przyjętego w umowie i mamy pociąg z podwójną homologacją polską  

i niemiecką, który ruszył już na tory lubuskie. Za nami tydzień seniora, bardzo dużo wydarzeń z tym 

związanych, nie tylko Sejmik, „okrągły stół” dla seniorów, ale również cały tydzień, który zgromadził 

tłumy na różnych wydarzeniach. Gościeszowice uzyskały tytuł najpiękniejszej lubuskiej wsi. Mamy już 

scertyfikowany miliard w tej części inwestycyjnej, były też już takie pytania dziennikarzy, z Europejskim 

Funduszem Społecznym jest to znacznie więcej. Lubuski Kongres Gospodarczy, który zgromadził też 

bardzo licznie przedsiębiorców, ale też bardzo ważnych panelistów. W regionie lubuskim gościliśmy 

Profesora Balcerowicza, prezydentów – m.in. Prezydenta Sopotu Jacka Karnowskiego. Rozmawialiśmy 

o tym w jaki sposób skutecznie zadbać o zieloną gospodarkę o Eko miasta w Polsce. My mamy też 

swoje doświadczenia w tym zakresie, jako region lubuski, ponieważ od 10 lat realizujemy naszą misję 

budowy zielonego regionu i dzięki temu bardzo mocno wpisujemy się w politykę spójności,  

bo największe środki w nowej perspektywie, teraz już piszemy program, będą właśnie przeznaczone  

na zieloną Europę, czyli Europa przyjazna środowisku i regiony też bardziej przyjazne środowisku.  

Na Państwa interpelacje, zapytania odpowiemy w formie pisemnej, żeby już nie przedłużać. Bardzo 

Państwu dziękuję za wysłuchanie.  

 

Informacja na temat bieżącej pracy Zarządu Województwa Lubuskiego stanowi załącznik nr 12  

do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli: Dziękuję za 

przedstawienie sprawozdania Pani Marszałek. Czy są pytania dotyczące przedstawionej informacji? 

Jeżeli nie ma, uznaję, że Sejmik informację przyjął. Proszę Państwa, na serwerze dla radnych zostały 

zamieszczone informacje na temat wdrażania programów współfinansowanych ze środków Unii 

Europejskiej w latach 2014-2020 oraz stanu wdrażania Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych  

w województwie lubuskim. Czy ktoś z Państwa ma pytania do przedmiotowych informacji? Nie ma. 

 

Informacje na temat wdrażania programów współfinansowanych ze środków Unii Europejskiej w latach 

2014-2020 oraz stanu wdrażania Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych w województwie lubuskim 

stanowią załącznik nr 13 do protokołu. 
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Punkt 5. 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych szkół i placówek prowadzonych przez 

Województwo Lubuskie w roku szkolnym 2018/2019. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli: Na sesji obecna jest 

Pani Tatiana Janiak – Zastępca Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. O opinię proszę 

Przewodniczącą Komisji Kultury, Edukacji, Sportu i Turystyki Panią Aleksandrę Mrozek. 

 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych szkół i placówek prowadzonych przez Województwo 

Lubuskie w roku szkolnym 2018/2019 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Komisji Kultury, Edukacji, Sportu i Turystyki Aleksandra Mrozek: Informację 

przyjęliśmy. Opinia pozytywna komisji, ale rozumiem, że jeszcze będzie można bezpośrednio zadać 

pytania, po analizie tego szczegółowego dokumentu? 

 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Właśnie do tego punktu 

przechodzę: czy mają Państwo pytania dotyczące przedstawionej informacji? Pani Aleksandra Mrozek. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Aleksandra Mrozek: Ja mam dwa pytania praktycznie techniczne, 

a mianowicie jest mowa w 3 punkcie tego sprawozdania, odnośnie realizacji kształcenia zawodowego 

dotyczącego doradztwa zawodowego. Konkretne pytanie: ilu mamy doradców zawodowych i czy ta ilość 

kadry zaspakaja potrzeby w tym zakresie. I drugie pytanie odnośnie doskonalenia kompetencji 

metodycznych nauczycieli: czy mamy już zatrudnionych nauczycieli metodyków, jeżeli tak to jak  

to wygląda, jeżeli nie to dlaczego? 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Czy Pani Tatiana Janiak jest 

na sali?  

 

Zastępca Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej Tatiana Janiak: Szanowna Pani 

Przewodnicząca, Szanowna Pani Marszałek, Szanowni Państwo, pierwsze pytanie, czy można by było 

je powtórzyć? Przepraszam  najmocniej. 
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Radna Województwa Lubuskiego Aleksandra Mrozek: Dotyczy doradztwa zawodowego, czy mamy 

w tym zakresie obsadę kadry? Jeżeli nie, to ilu brakuje nauczycieli, doradców zawodowych?  

 

Zastępca Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej Tatiana Janiak: Na tę chwilę nie 

mamy pełnej obsady, jeżeli chodzi o doradców zawodowych. W tej chwili zostało podpisane 

porozumienie pomiędzy wojewodą a samorządem województwa w tym zakresie.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Aleksandra Mrozek: A jeżeli chodzi o metodyków nauczycieli? 

 

Zastępca Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej Tatiana Janiak: Niestety w tym 

zakresie również.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Aleksandra Mrozek: To jest drugie pytanie, jeżeli zostało 

podpisane porozumienie to kiedy ono wejdzie w życie i będzie realizowane? Mamy już praktycznie 

połowę I semestru.  

 

Zastępca Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej Tatiana Janiak: Lada chwila Pani 

Radna, lada moment, wszystko się toczy na bieżąco w tej chwili.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Aleksandra Mrozek: Dziękuję, rozumiem, że będą to metodycy 

wszystkich przedmiotów tak? Biologii, chemii, geografii itd.?  

 

Zastępca Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej Tatiana Janiak: Tak.  

 

Radna Województwa Lubuskiego Aleksandra Mrozek: Dziękuję bardzo.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję bardzo. Czy są 

jeszcze jakieś pytania? Wobec braku pytań, uwag uznaję, że Sejmik przyjął informację do wiadomości.  

 

Punkt 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o dofinansowanie robót 

budowlanych, na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy – druk nr 167/19.  
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Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Na sesji obecny jest Pan 

Jakub Piosik – Dyrektor Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Zielonej Górze. Czy w tej sprawie 

są wystąpienia klubowe? W takim razie proszę o przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny  

i Spraw Społecznych Panią Przewodniczącą Annę Chinalską. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Anna Chinalska: Komisja 

Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję bardzo.  

O przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Pana Marka Cieślaka. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Marek Cieślak: Opinia pozytywna.  

 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję bardzo. Czy  

do projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Wobec braku uwag, projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o dofinansowanie robót budowlanych,  

na okres dłuższy niż 1 rok budżetowy – druk nr 167/19, poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę nacisnąć przycisk i podnieść rękę. Kto jest przeciw, proszę 

nacisnąć przycisk i podnieść rękę. Kto się wstrzymał, proszę nacisnąć przycisk i podnieść rękę.  

20 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/163/19 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 14 października 2019 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy o dofinansowanie robót budowlanych, na okres dłuższy niż 1 rok 

budżetowy stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  
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Punkt 7. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania 

stypendiów dla uczniów/uczennic szczególnie uzdolnionych klas VII i VIII szkół podstawowych 

oraz klas I-III liceów ogólnokształcących w województwie lubuskim w roku szkolnym 2019/2020 – 

druk nr 168/19. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Na sesji obecna jest Pani 

Tatiana Janiak – Zastępca Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. Czy w tej sprawie  

są wystąpienia klubowe? Jeżeli nie, to o przedstawienie opinii Komisji Kultury, Edukacji, Sportu i 

Turystyki proszę Przewodniczącą Panią Aleksandrę Mrozek. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji Kultury, Edukacji, Sportu i Turystyki Aleksandra Mrozek: Opinia 

pozytywna. 

 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Wobec braku uwag, projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów dla uczniów/uczennic 

szczególnie uzdolnionych klas VII i VIII szkół podstawowych oraz klas I-III liceów ogólnokształcących  

w województwie lubuskim w roku szkolnym 2019/2020 – druk nr 168/19, poddaję pod głosowanie.  

Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest 

przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk.  

25 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/164/19 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 14 października 2019 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendiów dla uczniów/uczennic szczególnie 
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uzdolnionych klas VII i VIII szkół podstawowych oraz klas I-III liceów ogólnokształcących  

w województwie lubuskim w roku szkolnym 2019/2020 stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

 

Punkt 8. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia z budżetu Województwa 

Lubuskiego w roku 2019 dotacji celowych na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach położonych na obszarze województwa lubuskiego – druk nr 169/19. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Na sesji obecna jest Pani 

Tatiana Janiak – Zastępca Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. Czy w tej sprawie  

są wystąpienia klubowe? Jeżeli nie, to proszę o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów 

Przewodniczącego Pana Marka Cieślaka. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Marek Cieślak: Opinia pozytywna.  

 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję. O przedstawienie 

opinii Komisji Kultury, Edukacji, Sportu i Turystyki proszę Przewodniczącą Panią Aleksandrę Mrozek. 

 

Przewodnicząca Komisji Kultury, Edukacji, Sportu i Turystyki Aleksandra Mrozek: Pozytywna. 

 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Wobec braku uwag, projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia z budżetu Województwa Lubuskiego w roku 2019 dotacji 

celowych na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach położonych 

na obszarze województwa lubuskiego – druk nr 169/19, poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk.  
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26 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/165/19 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 14 października 2019 r. zmieniająca 

uchwałę w sprawie udzielenia z budżetu Województwa Lubuskiego w roku 2019 dotacji celowych  

na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach położonych  

na obszarze województwa lubuskiego stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  

 

Punkt 9. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli praktycznej nauki zawodu we wszystkich typach szkół i na kwalifikacyjnych kursach 

zawodowych – druk nr 171/19. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Na sesji obecna jest Pani 

Tatiana Janiak – Zastępca Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. Czy w tej sprawie są 

wystąpienia klubowe? Jeżeli nie, to o przedstawienie opinii Komisji Kultury, Edukacji, Sportu i Turystyki 

proszę Przewodniczącą Panią Aleksandrę Mrozek. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji Kultury, Edukacji, Sportu i Turystyki Aleksandra Mrozek: Opinia 

pozytywna. 

 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Wobec braku uwag i pytań, projekt uchwały  

w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli praktycznej 

nauki zawodu we wszystkich typach szkół i na kwalifikacyjnych kursach zawodowych – druk nr 171/19, 

poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk.  
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25 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/166/19 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 14 października 2019 r. w sprawie 

określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli praktycznej nauki zawodu 

we wszystkich typach szkół i na kwalifikacyjnych kursach zawodowych stanowi załącznik nr 33  

do protokołu.  

 

Punkt 10. 

Podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji “Lubuskiej Strategii Ochrony Zdrowia na lata 2014-

2020” – druk nr 172/19. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Na sesji obecny jest Pan 

Tomasz Wróblewski – Dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia. Czy w tej sprawie są wystąpienia 

klubowe? Jeżeli nie, to o przedstawienie opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych proszę 

Przewodniczącą Panią Annę Chinalską. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Anna Chinalska: Komisja 

Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Wobec braku uwag i pytań, projekt uchwały  

w sprawie aktualizacji „Lubuskiej Strategii Ochrony Zdrowia na lata 2014-2020" – druk nr 172/19, 

poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk.  

24 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 
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Wynik głosowania stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/167/19 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 14 października 2019 r. w sprawie 

aktualizacji “Lubuskiej Strategii Ochrony Zdrowia na lata 2014-2020” stanowi załącznik nr 37  

do protokołu.  

 

Punkt 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Sława prowadzenia części zadania publicznego 

w zakresie dróg publicznych – druk nr 173/19. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Na sesji obecny jest Pan 

Sławomir Kotylak – Dyrektor Departamentu Infrastruktury i Komunikacji. Czy w tej sprawie  

są wystąpienia klubowe? Jeżeli nie, to o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki i Rozwoju 

Województwa proszę Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Potęgę. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Grzegorz Michał Potęga: Opinia 

komisji jest pozytywna.  

 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Wobec braku uwag, projekt uchwały w sprawie 

powierzenia Gminie Sława prowadzenia części zadania publicznego w zakresie dróg publicznych – druk 

nr 173/19, poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk.  

27 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 
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Uchwała Nr XI/168/19 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 14 października 2019 r. w sprawie 

powierzenia Gminie Sława prowadzenia części zadania publicznego w zakresie dróg publicznych 

stanowi załącznik nr 41 do protokołu.  

 

Punkt 12. 

Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Gubin o statusie miejskim prowadzenia części 

zadania publicznego w zakresie dróg publicznych – druk nr 174/19.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Na sesji obecny jest Pan 

Sławomir Kotylak – Dyrektor Departamentu Infrastruktury i Komunikacji. Czy w tej sprawie  

są wystąpienia klubowe? Jeżeli nie, to o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki i Rozwoju 

Województwa proszę Przewodniczącego Komisji Pana Grzegorza Potęgę. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Grzegorz Michał Potęga: Opinia 

komisji jest pozytywna.  

 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Wobec braku uwag, projekt uchwały w sprawie 

powierzenia Gminie Gubin o statusie miejskim prowadzenia części zadania publicznego w zakresie 

dróg publicznych – druk nr 174/19, poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk.  

26 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/169/19 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 14 października 2019 r. w sprawie 

powierzenia Gminie Gubin o statusie miejskim prowadzenia części zadania publicznego w zakresie 

dróg publicznych stanowi załącznik nr 45 do protokołu.  
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Punkt 13. 

Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Gubin prowadzenia części zadania publicznego 

w zakresie dróg publicznych – druk nr 175/19.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Czy w tej sprawie  

są wystąpienia klubowe? Jeżeli nie, to o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki i Rozwoju 

Województwa proszę Pana Grzegorza Potęgę. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Grzegorz Michał Potęga: Opinia 

komisji jest również pozytywna.  

 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Wobec braku uwag, pytań, projekt uchwały  

w sprawie powierzenia Gminie Gubin prowadzenia części zadania publicznego w zakresie dróg 

publicznych – druk nr 175/19, poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk.  

27 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/170/19 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 14 października 2019 r. w sprawie 

powierzenia Gminie Gubin prowadzenia części zadania publicznego w zakresie dróg publicznych 

stanowi załącznik nr 49 do protokołu.  

 

Punkt 14. 

Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Trzebiechów prowadzenia części zadania 

publicznego w zakresie dróg publicznych – druk nr 176/19. 
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Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Czy w tej sprawie  

są wystąpienia klubowe? Nie ma. O przedstawienie opinii Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa 

proszę Pana Grzegorza Potęgę. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Grzegorz Michał Potęga: Opinia 

komisji jest pozytywna.  

 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Wobec braku uwag, projekt uchwały w sprawie 

powierzenia Gminie Trzebiechów prowadzenia części zadania publicznego w zakresie dróg publicznych 

– druk nr 176/19, poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk.  

25 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/171/19 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 14 października 2019 r. w sprawie 

powierzenia Gminie Trzebiechów prowadzenia części zadania publicznego w zakresie dróg publicznych 

stanowi załącznik nr 53 do protokołu.  

 

Punkt 15. 

Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Krosno Odrzańskie prowadzenia części zadania 

publicznego w zakresie dróg publicznych – druk nr 177/19. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Czy w tej sprawie  

są wystąpienia klubowe? Nie ma, w takim razie o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki i Rozwoju 

Województwa proszę Pana Grzegorza Potęgę. 
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Projekt uchwały stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Grzegorz Michał Potęga: Opinia 

komisji jest pozytywna.  

 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Wobec braku uwag i pytań, projekt uchwały  

w sprawie powierzenia Gminie Krosno Odrzańskie prowadzenia części zadania publicznego w zakresie 

dróg publicznych – druk nr 177/19, poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk.  

28 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/172/19 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 14 października 2019 r. w sprawie 

powierzenia Gminie Krosno Odrzańskie prowadzenia części zadania publicznego w zakresie dróg 

publicznych stanowi załącznik nr 57 do protokołu.  

 

Punkt 16. 

Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Babimost prowadzenia części zadania 

publicznego w zakresie dróg publicznych – druk nr 178/19. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Czy w tej sprawie  

są wystąpienia klubowe? W takim razie o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki i Rozwoju 

Województwa proszę Pana Grzegorza Potęgę. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Grzegorz Michał Potęga: Opinia 

komisji jest pozytywna.  
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Opinia komisji stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Wobec braku uwag, projekt uchwały w sprawie 

powierzenia Gminie Babimost prowadzenia części zadania publicznego w zakresie dróg publicznych – 

druk nr 178/19, poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk.  

26 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/173/19 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 14 października 2019 r. w sprawie 

powierzenia Gminie Babimost prowadzenia części zadania publicznego w zakresie dróg publicznych 

stanowi załącznik nr 61 do protokołu.  

 

Punkt 17. 

Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Zbąszynek prowadzenia części zadania 

publicznego w zakresie dróg publicznych – druk nr 179/19. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Czy w tej sprawie  

są wystąpienia klubowe? Jeżeli nie, to o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki i Rozwoju 

Województwa proszę Pana Grzegorza Michała Potęgę. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Grzegorz Michał Potęga: Opinia 

komisji jest pozytywna.  

 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag, projekt uchwały  
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w sprawie powierzenia Gminie Zbąszynek prowadzenia części zadania publicznego w zakresie dróg 

publicznych – druk nr 179/19, poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały, proszę nacisnąć przycisk i podnieść rękę. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk.  

27 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/174/19 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 14 października 2019 r. w sprawie 

powierzenia Gminie Zbąszynek prowadzenia części zadania publicznego w zakresie dróg publicznych 

stanowi załącznik nr 65 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Szanowni Państwo, 

ponieważ przed podjęciem tej uchwały muszą odbyć się komisje, a Państwo dzisiaj bardzo szybko 

procedujecie, ogłaszam przerwę do godziny 14:00. Dziękuję.  

 

przerwa 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Szanowni Państwo, 

wznawiam obrady. 

 

Punkt 17a. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie 

zmian w ustanowionych w latach 2015-2019 obszarach chronionego krajobrazu i parkach 

krajobrazowych położonych w granicach województwa lubuskiego – druk nr 183/19. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Na sali obecny jest Pan 

Wojciech Kozieja – Dyrektor Departamentu Rolnictwa, Zasobów Naturalnych, Rybactwa i Rozwoju Wsi. 

Czy w tej sprawie są wystąpienia klubowe? Jeżeli nie, to o przedstawienie opinii Komisji Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska proszę Przewodniczącego Pana Zbigniewa Kołodzieja. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

 



27 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zbigniew Jan Kołodziej: Komisja 

zapoznała się z projektem i przyjęła go jednogłośnie. Dziękuję. 

 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję bardzo. Czy  

do projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Wobec braku uwag i pytań, projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie zmian  

w ustanowionych w latach 2015-2019 obszarach chronionego krajobrazu i parkach krajobrazowych 

położonych w granicach województwa lubuskiego – druk nr 183/19, poddaję pod głosowanie. Kto  

z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest 

przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. 

22 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/175/19 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 14 października 2019 r. w sprawie 

przyjęcia stanowiska Sejmiku Województwa Lubuskiego w sprawie zmian w ustanowionych w latach 

2015-2019 obszarach chronionego krajobrazu i parkach krajobrazowych położonych w granicach 

województwa lubuskiego stanowi załącznik nr 69 do protokołu.  

 

Punkt 18. 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego  

na 2019 rok – druk nr 180/19, wersja 2. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Na sali obecna jest Pani 

Józefa Chalecka – Skarbnik Województwa Lubuskiego. Czy są wystąpienia klubowe w tej sprawie? 

Jeżeli nie, to o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Przewodniczącego Pana Marka 

Cieślaka. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Marek Cieślak: Komisja oceniła projekt pozytywnie. 

 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Wobec braku uwag, projekt uchwały w sprawie 

dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2019 rok – druk nr 180/19, wersja 

2, poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

21 radnych za, 0 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/176/19 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 14 października 2019 r. w sprawie 

dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2019 rok stanowi załącznik nr 73 

do protokołu.  

 

Punkt 19. 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Lubuskiego na lata 2019-2033 – druk nr 181/19, wersja 2. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Czy są w tej sprawie 

wystąpienia klubowe? W takim razie proszę o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów Pana 

Przewodniczącego Marka Cieślaka. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Marek Cieślak: Opinia pozytywna. 

 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 
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Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Wobec braku uwag i pytań, projekt uchwały  

w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata 2019- 

2033 – druk nr 181/19, wersja 2, poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

22 radnych za, 0 przeciw, 2 radny wstrzymało się od głosu. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/177/19 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 14 października 2019 r. w sprawie 

dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata 2019-2033 

stanowi załącznik nr 77 do protokołu.  

 

Punkt 20. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Zielona Góra – druk  

nr 170/19. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Na sali obecna jest Pani 

Tatiana Janiak – Zastępca Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej. Czy w tej sprawie  

są wystąpienia klubowe? Jeżeli nie, to o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę 

Przewodniczącego Pana Marka Cieślaka. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Marek Cieślak: Komisja oceniła projekt pozytywnie. 

 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję. O przedstawienie 

opinii Komisji Kultury, Edukacji, Sportu i Turystyki proszę Przewodniczącą Komisji Panią Aleksandrę 

Mrozek. 
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Przewodnicząca Komisji Kultury, Edukacji, Sportu i Turystyki Aleksandra Mrozek: Opinia 

negatywna. 

 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Bardzo proszę Pani Aleksandra Mrozek. 

 

Przewodnicząca Komisji Kultury, Edukacji, Sportu i Turystyki Aleksandra Mrozek: Pani 

Przewodnicząca, Szanowni Państwo, ja do tego projektu uchwały mam sporo pytań. Miałam okazję  

je przedstawiać też podczas trwania posiedzenia Komisji Edukacji. Dzisiaj byłam zaproszona  

na posiedzenie klubu, w związku z czym mam jedno takie zasadnicze pytanie: czy na etapie tworzenia 

tego typu projektów uchwał, zanim my, radni, będziemy podejmować uchwałę tę czy dyskutować  

na komisji, czy nie można włączyć radnych Komisji Edukacji na etapie tworzenia takiego projektu,  

z uwagi na to, że w tym zespole jest 4 nauczycieli, 4 wieloletnich dyrektorów szkół. I myślę, że wtedy  

te wszystkie wątpliwości, ale też i z naszej strony sugestie pewno byłyby przydatne do tworzenia 

takiego projektu uchwały. I w tym miejscu jeszcze skorzystam – nie w formie pytania, ale żeby już nie 

przedłużać – też uwag, chciałabym aby uzasadnienie do projektów uchwały było adekwatne  

do adresatów, do nas radnych. Ja rozumiem autora tego projektu uchwały, że ona jest trudna  

do uzasadnienia, ale takiego typu uzasadnień nie możemy przyjmować. Taka prośba z mojej strony. 

Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję bardzo. Czy ktoś  

z Państwa Radnych jeszcze ma pytania, uwagi do tej uchwały? Wobec braku uwag, projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Zielona Góra – druk nr 170/19, poddaję pod 

głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk. 

19 radnych za, 1 radny przeciw, 5 wstrzymało się od głosu. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 81 do protokołu. 
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Uchwała Nr XI/178/19 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 14 października 2019 r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Zielona Góra stanowi załącznik nr 82 do protokołu.  

 

Punkt 21. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego  

– druk nr 182/19. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Czy w tej sprawie  

są wystąpienia klubowe? Jeżeli nie, to o przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Finansów proszę Pana 

Przewodniczącego Marka Cieślaka. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Marek Cieślak: Komisja oceniła projekt pozytywnie. 

 

Opinia komisji stanowi załącznik nr 84 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję bardzo. Czy do 

projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Wobec braku uwag, projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego  – druk nr 182/19, poddaję 

pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk. 

24 radnych za, 0 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 85 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/179/19 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 14 października 2019 r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego stanowi załącznik nr 86 do protokołu.  
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Punkt 21a. 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej przez CASUS NOSTER Kancelarię 

Radcy Prawnego Konrada Cezarego Łakomego w sprawie wprowadzenia Polityki Zarządzania 

Konfliktem Interesów – druk nr 184/19. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 87 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Na sesji obecna jest Pani 

Anna Synowiec – Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Czy w tej sprawie są wystąpienia 

klubowe? Czy do projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Wobec braku uwag, 

projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji wniesionej przez CASUS NOSTER Kancelarię Radcy 

Prawnego Konrada Cezarego Łakomego w sprawie wprowadzenia Polityki Zarządzania Konfliktem 

Interesów – druk nr 184/19, poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem 

uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

20 radnych za, 0 przeciw, 4 radnych wstrzymało się od głosu. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 88 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/180/19 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 14 października 2019 r. w sprawie 

rozpatrzenia petycji wniesionej przez CASUS NOSTER Kancelarię Radcy Prawnego Konrada Cezarego 

Łakomego w sprawie wprowadzenia Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów stanowi załącznik nr 89 

do protokołu.  

 

Punkt 21b. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Adamowi Bagińskiemu tytułu „Honorowego Obywatela 

Województwa Lubuskiego” – druk nr 185/19. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 90 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Czy w tej sprawie  

są wystąpienia klubowe? Czy do projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? 

Wobec braku uwag, projekt uchwały w sprawie nadania Adamowi Bagińskiemu tytułu „Honorowego 
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Obywatela Województwa Lubuskiego” – druk nr 185/19, poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa 

Radnych jest za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

23 radnych za, 0 przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 91 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/181/19 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 14 października 2019 r. w sprawie 

nadania Adamowi Bagińskiemu tytułu „Honorowego Obywatela Województwa Lubuskiego” stanowi 

załącznik nr 92 do protokołu.  

 

Punkt 21c. 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania „Odznak Honorowych za Zasługi dla Województwa 

Lubuskiego” – druk nr 186/19. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 93 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Czy w tej sprawie  

są wystąpienia klubowe? Czy do projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? 

Wobec braku uwag, projekt uchwały w sprawie nadania „Odznak Honorowych za Zasługi dla 

Województwa Lubuskiego” – druk nr 186/19, poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest  

za podjęciem uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę  

i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. 

21 radnych za, 0 przeciw, 3 radnych wstrzymało się od głosu. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 94 do protokołu. 

 

Uchwała Nr XI/162/19 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 14 października 2019 r. w sprawie 

nadania „Odznak Honorowych za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi załącznik nr 95  

do protokołu.  
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Punkt 22. 

Przyjęcie protokołu z X sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Szanowni Państwo, 

przypominam, że protokół z X sesji Sejmiku jest dostępny do wglądu na serwerze oraz podczas 

dzisiejszej sesji. Od czasu udostępnienia Państwu do wiadomości protokołu, nie zostały zgłoszone 

przez Państwa żadne uwagi. Przyjęcie protokołu z X sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego, poddaję 

pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk. Kto się wstrzymał, proszę podnieść 

rękę i nacisnąć przycisk. 

23 radnych za, 0 przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Stwierdzam, że protokół z X sesji Sejmiku został przyjęty. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 96 do protokołu. 

 

Punkt 23. 

Sprawy różne. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Szanowni Państwo Radni, 

na stronie internetowej zostały zamieszczone informacje dotyczące analizy oświadczeń majątkowych 

składanych przez radnych oraz oświadczeń majątkowych składanych Marszałkowi Województwa 

Lubuskiego. Informacje dotyczące nieprawidłowości  stwierdzonych w oświadczeniach majątkowych 

radnych przez poszczególne urzędy skarbowe będą na bieżąco przekazywane przez Biuro Sejmiku 

radnym, których te nieprawidłowości bezpośrednio dotyczą. 4 listopada br. o godz. 11:00 w Sali 

Kolumnowej Sejmiku Województwa Lubuskiego Urzędu Marszałkowskiego odbędzie się VI  Lubuski 

Sejmik Młodzieżowy, do udziału w którym serdecznie Państwa zapraszam wraz z Panią Marszałek. 

Przed nami jeszcze dwie sesje w tym roku, w tym grudniowa, związana z uchwalaniem budżetu na 

2020 rok. Proszę o dogłębną analizę projektu budżetu na posiedzeniach komisji. Projektowi budżetu 

poświęcone też będzie szkolenie dla radnych, które odbędzie się w dniach 21 i 22 listopada, na które 

Państwa zapraszam. Ponieważ sesja budżetowa odbędzie się w przededniu Świąt Bożego Narodzenia, 

jak zawsze będzie miała ona świąteczny charakter. Czy w tym miejscu sesji ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos? Mamy zgłoszenie – Pani Małgorzata Gośniowska-Kola. Bardzo proszę. 
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Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Szanowna Pani 

Przewodnicząca, Pani Marszałek, Szanowni Państwo Radni, wraca temat ustalenia kalendarza 

dotyczącego sesji budżetowej i już wielokrotnie podczas poprzedniej kadencji zajmowaliśmy takie 

stanowisko, a w zasadzie wyrażaliśmy prośbę, żeby nie łączyć tego z tym okresem świątecznym 

związanym z Bożym Narodzeniem. Wobec tego w imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwości proszę  

o uwzględnienie innego terminu dotyczącego budżetu województwa lubuskiego. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Czy ma Pani jakąś 

konkretną propozycję? 

 

Radna Województwa Lubuskiego Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Myślę, że gdyby to było 

możliwe – na tydzień przed świętami? Proszę wszystkich radnych oczywiście o rozważenie tego, ale ten 

termin jest niestosowny według mnie. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Pan Mirosław 

Marcinkiewicz. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Ja w tej 

sprawie mam głos przeciwny. Myślę, że tak jak w tej chwili, praktycznie w połowie października, Pani 

Przewodnicząca przed chwilą o tym powiedziała, wszyscy radni mamy czas i szansę dokładnie 

przejrzeć projekt budżetu, na posiedzeniach komisji omówić, jak również po to jest planowane  

w listopadzie spotkanie wszystkich radnych, żebyśmy mieli czas na przedyskutowanie wszystkich 

aspektów. Głosowanie odbędzie się po dokładnym omówieniu tego budżetu, wszystkich jego aspektów. 

Przyjęcie budżetu jest też swego rodzaju świętem – przyjmujemy budżet na kolejny rok. Myślę, że taka 

pewna może nawet tradycja, która się ukształtowała, ale nie wykluczająca merytorycznej, nawet bardzo 

merytorycznej pracy nad tym budżetem, jest całkowicie możliwa. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Bardzo proszę, Pani Helena 

Hatka. 

 

Radna Województwa Lubuskiego Helena Hatka: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, zadajmy 

sobie pytanie: dlaczego w dniu tak uroczystym, w okresie tak bardzo ważnym dla nas wszystkich, 

organizuje się tak ważną sesję – sesję budżetową? Dlaczego? Mam nadzieję, że ja się mylę w ocenie 
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tej sytuacji, ale być może chodzi o to, żeby nie było trudnej dyskusji? Może chodzi o to, żeby każdy 

myśląc o świętach nie pochylił się w szczegółach nad tym budżetem. Więc, żeby uniknąć tego typu 

zastanawiania się – dlaczego się tak upieramy przy tym terminie w tak ważnym zadaniu jakie mamy  

do wykonania uchwalając budżet – warto by było rozważyć, żeby sesja budżetowa odbyła w innym 

terminie. Czy to będzie tydzień przed świętami, czy to będzie po świętach, to już jakby jest inna spawa, 

ale uprzejmie prosimy, żeby uszanować to, że dla wielu z nas Święta Bożego Narodzenia są ważnym 

momentem i żeby wziąć też pod uwagę nasze uczucia religijne. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Bardzo dziękuję. Pani 

Marszałek, bardzo proszę. 

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Anna Polak: Pani Przewodnicząca, Szanowni Radni, 

proponujemy dla Państwa spotkanie szkoleniowe pod koniec listopada, typowo budżetowe tak, żeby 

pomimo posiedzeń komisji w trybie takim nieformalnym na spotkaniu ze wszystkimi radnymi omówić 

jeszcze raz zarówno przychody jak i wydatki budżetowe. Budżet będzie już gotowy, bo składamy  

go do 15 listopada do Regionalnej Izby Obrachunkowej i myślę, że wtedy będziemy mogli ustalić termin 

sesji w zależności od tego jak będzie też on oceniony, jak jest przygotowany. Proponowany termin 

szkolenia to 21, 22 listopad i myślę, że powinno nas to zadowolić. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Szanowni Państwo, 

ponieważ to ja będę podejmowała decyzję kiedy ostatecznie będzie sesja grudniowa, to ja wsłuchując 

się w to, co Państwo mówicie, na pewno odpowiednio wcześniej Państwa o tym poinformuję,  

bo te uwagi mają dla mnie istotne znaczenie. Jeszcze Pan Sebastian Ciemnoczołowski w tym temacie. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Sebastian Sylwester Ciemnoczołowski: Ja tylko chciałem, 

oczywiście Pani Przewodnicząca decyduje, ale gdyby też mogła się wsłuchać w głos klubu.  

My jesteśmy za tym, żeby tradycyjnie robić to w jednym dniu i przede wszystkim pracujemy wtedy  

w Sejmiku nad budżetem, a korzystamy z tej okazji, że jesteśmy w pobliżu, a nie w dniu Świąt Bożego 

Narodzenia. Jest szansa, żeby sobie złożyć w jednym dniu życzenia i efektywnie ten czas wykorzystać, 

nie spotykać się kilka razy – to po pierwsze. Po drugie – takich przykładów pewnie można mnożyć,  

że się coś organizuje w jeden dzień, tak jak wczoraj. Prostu proszę w imieniu klubu, żeby ten głos wziąć 

pod uwagę Pani Przewodnicząca. 
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Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Dziękuję bardzo.  

Czy jeszcze ktoś z Państwa w tym temacie? A czy w tym punkcie? Dziękuję bardzo. Szanowni 

Państwo, informuję Państwa również, że kolejna sesja Sejmiku odbędzie się, zgodnie z planem 

posiedzeń Sejmiku Województwa Lubuskiego na 2019 rok, 18 listopada o godz. 11:00 w Sali 

Kolumnowej Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

 

Punkt 24. 

Zamknięcie obrad XI sesji  Sejmiku. 

 

Przewodnicząca Sejmiku Województwa Lubuskiego Wioleta Haręźlak: Szanowni Państwo, 

zamykam obrady XI zwyczajnej sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2018-2023. Dziękuję 

Radnym, zaproszonym gościom i wszystkim obecnym za udział w obradach. 

 

 

Protokół sporządzili:  

Małgorzata Pieczyńska 

Natalia Szymborska-Łukasiewicz  

Ewa Węgierkiewicz-Bieniarz 

 

 

                             

 

   Obrady prowadziła: 
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